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ABSTRACT
Impact of Community Participation on Natural Resources 

)Forest and Range) Management:
A Case Study of White Nile State ED-Duweim Project 

    The study objective was to assess the contribution of people’s participation in 
natural resources (forest and range) management in Ed-Duweim project unit (Plan 

Sudan) White Nile State (Sudan) between the years ( 1996-2003.(
  The  natural  resources  (forest  and  natural  range)  investigated  were  forest 

rehabilitation,  natural  range  rehabilitation,  natural  forest  protection,  range  land 
protection.

   The research data was obtained by stratified random sampling with the size of 
140 respondents  from  local people distributed in 10 villages located in the study 
area. Moreover the official interviews with Plan Sudan manager and other relative 
administrators  were  held.  In  addition  to  interviews  with 4  Omdas,  10  villages 
Sheikhs and 10 persons in each village from Plan Sudan Villages Development 
Committees  (VDCs). Descriptive  analysis  (frequency  distribution  and 
percentages), using the SPSS package. Chi-squire test were employed to analyze 

the research data.
  The main findings were :

 -Generally  the participants  show  higher  percentage  in  contribution  in  natural 
resources management (forest and range) than non-participants.

 -The  participation  of  people  by  efforts,  always  have  very  large  percentages 
compared to participation by money or ideas.

 -The perception of the people to trees and range plants shows high percentages for 
people conception to trees and range plants.

 -The results of the people’s participation in management of the forest and range 
activities show a higher percentage for collective work, but the people still need 

more work in the field of the natural resource in the area.
 -The extent of the people’s participation in the project programs showed a high 

involvement  by  the  people  in  the  situational  analysis  of  the  problems  and 
requirements.  The  percentages  then  decreased  during   the  statement  of  the 
problems, designing and implementation and ended by the decrease in percentage 

during the monitoring and evaluation.
 -The main obstacles  for the community participation in the project activities was 

poverty,  followed by the  people may have agricultural  work timing conflicting 
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with the project activities, but the people have a good information about the fields 
of the forest and range.

 -The evaluation reported by Plan Sudan and other relative administrations, some 
time  describes the participation as high in protecting their environment.

  Finally,  the  study  presented  recommendations  pertinent  to  enhancement  in 
assessment and development of the community participation in natural resources 

management, particularly in the study area and Sudan in  general                  .
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لدراسة  ا ملخص

( لمراعي        (  وا الغابات الطبيعية الموارد إدارة في المجتمع مشاركة أثر

لدويم        ا مشروع البيض لنيل ا ولية حالة دراسة

( والمراعي               (  الغابات الطبيعية الموارد إدارة في المجتمع اثرمشاركة لكتشاف الدراسة هذه  هدفت

      ( )     (  ) بين     ما الفترة في وذلك السودان الأبيض النيل سودان بلن الدويم مشروع وحدة  -1996في

2003

 ,     , الطبيعية        المراعي استزراع إعادة الغابات استزراع إعادة هي بحثت التي الطبيعية  الموارد

.    , المراعي   أراضي حماية الطبيعية الغابات حماية

ل                العشوائية الطبقية العينة طريق عن أخذت الدراسة لهذه .  140البيانات المنطقة    في شخص

في    موزعين .      10وهؤلء مع      المكتبية المقابلت إلي بالإضافة الدراسة منطقة داخل تقع قري

     , مقابلة     تمت وأيضا الصلة ذات والإدارات سودان و    4بلن العمد و    10من الشيوخ  10من

     , التحليل            طريقة استخدم و سودان بلن لمنظمة التابعة التنمية لجان يمثلون قرية لكل أشخاص

 .       ( المعلومات  (     لتحليل كاي مربع استخدام و المئوية والنسبة التكراري التوزيع المجتمعي الإحصائي

-: التالية         النتائج الدراسة أثبت

 ( من-           (   المراعي و الغابات الطبيعية الموارد إدارة في أعلي المشاركين مساهمة  عموما

. مشاركين  الغير

. والفكر-             بالمال المشاركة من اعلي الأحيان من كثير في بالجهد المشاركة

. إيجابية-           المراعي نباتات و الأشجار عن المحليين السكان تصورات

في-              عالية نسبة أثبتت والمراعي الغابات إدارة في المحليين السكان مشاركة  نتائج

. المنطقة,              في الطبيعية الموارد مجال في الكثير لعمل حاجة في المحليين لزال ولكن النفير

 , وقلت-              النية احتياجاتهم و مواقفهم تحليل في عالية بنسبة كانت المحليين  مشاركة

. والتقويم        المتابعة و البرامج وتنفيذ الأهداف تقرير أثناء

بالعمل-               النشغال و الفقر هي المجتمعية المشاركة من قللت التي الرئيسية  العقبة

. المراعي,            و الغابات عن جيدة معلومات لهم المحليين السكان لكن و الزراعي

في-            باليجابية المشاركة وصفت الصلة ذات والإدارات سودان بلن بواسطة  التقويم

. البيئية  حماية
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تجربة                تطوير و تقويم في تسهم أن يمكن التي التوصيات بعض إلي الدراسة خلصت أخيرا  و

   . عموما              السودان في و خاص بشكل المنطقة في الطبيعية الموارد إدارة في المجتمعية المشاركة
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